



Tax Alert Kosovo

August 2024

The draft law on the amendment and completion of the laws that determine the amount of the minimum wage, the procedures for setting the minimum wage and the tax rates on annual personal income

In July 2023, the draft law on the amendment and completion of the laws that determine the minimum wage, the procedures for setting the minimum wage and the annual personal income tax rates was approved. This draft law was then challenged in the Constitutional Court of the Republic of Kosovo and on June 26, 2024, the Constitutional Court took a decision that the draft law is not in breach of the Constitution, and as such is now expected to be ratified by the President of the Republic of Kosovo and enters into force 15 days after publication in the Official Gazette.

This draft law changes the tax rates on annual personal income, as well as changes the procedure for setting the minimum wage.

According to the draft law, there will now be only three tax rates:

- For annual taxable income up to €3,000, including the amount of €3,000, the tax rate is 0%;
- For annual taxable income over €3,000, up to €5,400, including the amount of €5,400, 8% of the amount over €3,000; and
- For annual taxable income over €5,400, €192 plus 10% of the amount over €5,400.

Establishment of the Appeals Board for Tax and Customs Matters

In the Ministry of Finance, Labor and Transfers (MFLT), the Appeals Board has been established for the review of appeals against decisions issued by the TAK Appeals Department and Kosovo Customs with regards to tax and customs matters.

Starting from 29.7.2024, taxpayer appeals can now be submitted to MFLT archive office or electronically to the e-mail address bordi.ankesa@rks-gov.net.

The establishment of the Complaints Board is regulated according to Law No. 08/L-257 for the Administration of Tax Procedures, Article 61 and 62.

Projektligji për ndryshimin dhe plotësimin e ligjeve që përcaktojnë shumën e beneficionit në lartësi të pagës minimale, procedurat e caktimit të pagës minimale dhe shkallët tatimore në të ardhurat personale vjetore.

Në korrik 2023 është miratuar projektligji për ndryshimin dhe plotësimin e ligjeve që përcaktojnë shumën e beneficionit në lartësi të pagës minimale, procedurat e caktimit të pagës minimale dhe shkallët tatimore në të ardhurat personale vjetore i cili më pastaj është sfiduar në Gjykatën Kushtetuese të Republikës së Kosovës. Që nga atëherë ky projektligj ishte në shqyrtim dhe më 26 qershor 2024, Gjykata Kushtetuese merr vendim se projektligji në fjalë nuk është në kundërshtim me kushtetën e Kosovës, dhe pritet që të ratifikohet nga Presidenca e Republikës së Kosovës dhe hyn në fuqi 15 ditë pas publikimit në Gazetën Zyrtare.

Ky projektligj ndryshon shkallët tatimore në të ardhurat personale vjetore, si dhe ndryshon procedurën e vendosjes së pagës minimale.

Sipas këtij projektligji janë tri shkallë tatimore:

- Për të ardhurat vjetore të tatueshme deri në 3.000 €, duke përfshirë edhe shumën 3.000 €, norma tatimore është 0%;
- Për të ardhurat vjetore të tatueshme mbi 3.000 €, deri në 5.400 €, duke përfshirë edhe shumën 5,400 €, 8% të shumës mbi 3.000 €; dhe
- Për të ardhurat vjetore të tatueshme mbi 5,400 €, 192€ plus 10% të shumës mbi 5,400 €.

Funksionalizimi i Bordit të Ankesave për çështje tatimore dhe doganore

Në Ministrinë e Financave, Punës dhe Transfereve (MFPT) është funksionalizuar Bordi i Ankesave për shqyrtimin e ankesave ndaj vendimeve të nxjerra nga Njësia e Ankesave në ATK, Doganë në lidhje me çështjet tatimore dhe doganore.

Prej datës 29.7.2024 Ankesat mund të dorëzohen në MFPT në arkivë ose përmes adresës elektronike bordi.ankesa@rks-gov.net.

Themelimi i Bordit të Ankesave rregullohet sipas Ligjit Nr. 08/L-257 për Administrimin e Procedurave Tatimore, Neni 61 dhe 62.

Let's talk

PricewaterhouseCoopers Kosovo

Str. Mujo Ulqinaku No. 5 Apt. 10 Qyteza Pejton
Prishtina, Kosovo

Telephone: +383 38 722 555

Email: al_pwc_kosovo@pwc.com

Web: www.pwc.com/ks

